
Fractie Blz Programma Onderwerp Vraag Antwoord

VVD Algemeen In hoeverre staat de begroting 2021 ten dienst van de inwoners van 
Voerendaal?

100%

VVD 11 B&O Risico In 2021 wordt gecoördineerd gewerkt aan inzicht in ambtelijke inzet.  &  
Het verder uitrollen van de aanpak Zo doen we dat in Parkstad, in lijn 
met de aanbevelingen van de rekenkamercommissie, worden in 2021 
voortgezet. Voorgenoemde word als risico omschreven, hoe  moeten wij 
dit lezen?  Graag zien wij een nadere toelichting en uitleg  op en over dit 
specifiek genoemde risico.   

Het risico betreft de omvang van de (financiële) middelen 
die nodig zijn voor de verlengde dienstverlening 
(Verbonden partijen) in relatie tot de (beperkte) sturings- en 
beïnvloedingsmogelijkheden. Middels de inzet van Zo doen 
we dat in Parkstad (ZdwdiP) wordt beoogd om grip en 
invloed op de verbonden partijen te versterken en daarmee 
de sturings- en beïnvloedingsmogelijkheden te vergroten.

VA 12 Programma Bestuur en 
ondersteuning

Werving derden gelden staat: Specifiek 
2021: Voor majeure projecten wordt 
getracht met behulp van een 
gespecialiseerd bureau, derden gelden te 
werven.

kunt u deze projecten benoemen? Hoeveel geld wilt u werven mbt deze 
projecten. Wat is u doel? Wat zijn de kosten van dit bureau?

U kunt denken aan lopende en toekomstige projecten als 
de Open Club Klimmen, fietsverbindingen, klimaatadaptatie-
projecten, de schoollocatie Ubachsberg, etc.. Sinds dit als 
speerpunt in het raadsakkoord is opgenomen, doen wij 
pogingen om middelen van derden te werven met als doel 
om meer voor minder te kunnen realiseren. Daarbij wordt 
ook gekeken naar aansluiting bij lopende 
programma's/subsidies. Een indicatie van de gemoeide 
bedragen is niet te geven. 

VVD 12 B&O Werving derden middelen Welk beslag legt het niet binnenhalen van derden middelen op de 
begroting van 2021? Welke prioritaire verschuivingen gaan er plaats 
hebben als er geen derden gelden/middelen tot beschikking komen? 

Onder verwijzing naar het speerpunt in ons raadsakkoord, 
worden geworven middelen ingezet als extra middelen. Dit 
betekent dat er geen consequenties aan zijn verbonden op 
het moment dat de werving onverhoopt niet lukt.

D66 13 Bestuur en ondersteuning Tabel Kunt u uitleg geven over de post mutatie reserves, die in de raming niet 
was meegenomen en in de raming 2020 na wijziging voor 1,3 miljoen in 
deze begroting verschijnt?

Dit betreft begrotingswijzigingen in 2020 en hebben 
betrekking op bestemming jaarrekening saldo € 681.000 
conform RB d.d. 09-07-2020, aanvullend krediet OCK € 
560.000 RB d.d. 04-06-2020 en Voorjaarsrapportage RB 
d.d. 01-10-2020 € 6.000 knooppuntenroutenetwerk en € 
54.000 vrijval voorziening LLB.

VVD 14 B&O Onvoorzien Sanering Bergseweg 109. Daar bodemvervuiling reeds bekend was ten 
tijde van de aankoop, kan de post onvoorzien deze kosten niet dekken. 
uit welk potje komen de gelden voor sanering van het terrein?

In de Raadsinformatiebrief van 16 oktober (kenmerk 
73117) is de meest actuele informatie over deze casus 
verstrekt. Duidelijk is dat de sanerings- en 
herontwikkelingskosten en/of –opbrengsten sterk afhangen 
van de toekomstige invulling van de locatie. Afhankelijk 
hiervan zal ook naar dekking worden gekeken, waarbij de 
aangegeven begrotingsposten ook in beeld zijn.

CDA Programma Veiligheid Nu  de handhaving door de verscherpte Corona maatregelen extra 
aandacht moet krijgen is het de vraag of onze BOA capaciteit voldoende 
is? Is het ook in de avonden en weekenden het geval?

Burgemeesters in het Veiligheidsberaad (nationaal) en 
Veiligheidsregio (regionaal) hebben met betrekking tot de 
landelijke maatregelen herhaaldelijk aangegeven dat 
handhaving van de regels erg moeilijk is. BOA- en 
politiecapaciteit is overal onvoldoende. BOA’s werken 
conform een week-rooster, dat is afgestemd met de politie. 
In het rooster zijn ook controlemomenten in de weekenden 
en avonduren ingepland. Naast de controle op de Covid-
maatregelen houden de BOA’s nog steeds toezicht op 
reguliere hotspots en zijn zij zichtbaar aanwezig in onze 
wijken. Het kan echter incidenteel voorkomen dat de 
afhandeling van een – reguliere - melding in de huidige 
situatie later wordt opgepakt door de extra inzet ten 
aanzien van de Covid-maatregelen.



VVD 21 Economie Wat gaan we er voor doen VVD mist in het programma de aanstaande in ontwikkeling zijnde aan en 
verkopen van onroerend goed aan het Kerkplein. Wat is de huidige stand 
van zaken in herontwikkeling van het Kerkplein? Welke financiële 
consequenties hebben de nieuwe ontwikkelingen op de begroting?

Op dit moment verkent het college mogelijke richtingen 
voor een herontwikkeling van de panden Kerkplein 54-56. 
De financiële consequenties zijn nog niet bekend.

VVD 21 Economie centrum Voerendaal Is er al een visie hoe het centrum er over 1, 5, 10 en over 25 jaar moet 
uitzien? Welke functies moet het centrum vervullen? Welke rol vervult 
het historische centrum / de historische gebouwen hierin?

Het kernplan Fase II is nog niet lang geleden opgeleverd. 
Vigerend beleid voor het centrum is opgenomen in het 
bestemmingsplan Voerendaal-Kunrade en de 
Structuurvisie Ruimtelijke Economie Zuid-Limburg. 
In de SVREZL is het centrumgebied Voerendaal 
aangewezen als boodschappencentrum op het niveau van 
een dorp/wijk. Dit beleid is nog actueel, ook voor het 
centrum van Voerendaal.

VA 21 Programma Economie De bloemen "hanging baskets " aan de 
lantaarnpalen in het centrum is door de 
gemeente t/m 2022 een contract 
afgesloten.

Door wie worden deze onderhouden en wat zijn de kosten? Voor de hanging baskets is een all-in contract voor 3 jaar 
afgesloten met Oase Lease. Dit bedrijf zorgt voor 
ophangen, verwijderen en onderhoud/bewatering van de 
bloembakken die aan de lantaarnpalen in het centrum 
hangen.
De kosten hiervoor bedragen jaarlijks 3.124,55 euro incl. 
btw.

VVD 22 Specifiek Anders dan 'Het natuurtransferium Kunradersteengroeve zal uiterlijk 
begin 2021 worden opgeleverd'  1* Kan de portefeuillehouder 'begin 
2021' definiëren? Zou volgens het uitvoeringsplan Infopoint en 
Natuurtransferium Kundersteengroeve dd: 14 Maart 2019  in Q1 2020 de 
oplevering plaatsvinden van het natuurtransferium kunradersteengroeve, 
dit is niet gebeurd, 2* wat is en/of wat zijn de redenen van het niet 
opleveren? 3* Wat zijn de financiële consequenties voor de gemeente? 
4* Hoe groot word de financiële schade door de vertraging van de 
oplevering ingeschat? 

Er is op dit moment nog geen exacte datum van oplevering 
bekend. 
Vanwege gewijzigde regelgeving is de oorspronkelijke 
planning opgeschoven in verband met de PFAS en stikstof-
toets. De realisatiefase duurt daarnaast ook iets langer dan 
oorspronkelijk gepland.
De totale financiële afwikkeling met de aannemer moet nog 
plaatsvinden. 
De voortgang van het project loopt nog in de pas met het 
IBA-expojaar, dat medio 2021 van start gaat. 

VA 25 Programma Onderwijs Brede school Cortemich Kunnen we een overzicht krijgen van de verschillende gebruikers over de 
jaren heen? Dus welke gebruikers hebben vanaf de opening van deze 
locatie tot nu gebruik gemaakt van dit gebouw? Hoe was de verdeling 
qua gebruikers in m2/m3? (mag ongeveer of procentueel)

Sinds de opening is INNOVO verantwoordelijk voor het 
beheer en onderhoud van dit pand. De exacte gegevens 
van tussentijdse wijzigingen in het gebruik van aantal m2 
per huurders is bij hen bekend. Momenteel is de verdeling 
als volgt: INNOVO 2777 m2, Meander 292 m2, 
Peuteropvang 236 m2, Humankind 1008 m2, Ritmo 524 
m2, Kompas 171 m2. JENS maakt gebruik van kleine 
ruimte school.

VVD 25 Onderwijs Risico's VVD is van mening dat met een (eventuele) overname van Cortemich 
door Innovo de gemeente het complete Voerendaalse onderwijs op het 
spel zet en uit handen geeft. Met de kennis van het op pagina 26 
genoemde risico 'Voortbestaan van basisonderwijs is niet alleen 
afhankelijk van de functionaliteiten van een gebouw. Als het 
leerlingenaantal beneden de opheffingsnorm daalt, financiering voor 
basisonderwijs wijzigt of de kwaliteit van het basisonderwijs een aantal 
jaren onder de maat is, stopt Innovo met het onderwijs in Ransdaal'. 
Waarom overweegt het college überhaupt om zo'n risico in te gaan?  
Wegen de financiën voor het college zwaarder dan het basisonderwijs in 
Voerendaal?

Er is geen sprake van overname van Cortemich door 
Innovo. Het is juist andersom: Innovo wil zich beperken tot 
hun hoofdtaak zijnde onderwijs. Beheer en exploitatie van 
het totale gebouw Cortemich (wat nu in handen van Innovo 
is) is niet hun core business vandaar dat er gesproken 
wordt over de randvoorwaarden om het beheer en 
exploitatie van het gehele gebouw of alleen het niet-
onderwijs gedeelte bij de gemeente Voerendaal onder te 
brengen.
Onderwijsorganisaties ontvangen van de rijksoverheid de 
financiering voor de exploitatie van schoolgebouwen. 
Wanneer de gemeente het beheer en de exploitatie van 
het totale gebouw overneemt, hevelt Innovo deze middelen 
over naar de gemeente. Gelet op het leerlingenaantal van 
de Brede School Cortemich is er overigens geen enkel 
risico voorzien aangaande het behoud van basisonderwijs 
op deze plek.  



VVD 30 Sport cultuur recreatie Wat gaan we daarvoor doen De landschapselementen zullen kwalitatief en kwantitatief worden 
beschreven. Bescherming zal vervolgens door vastlegging van deze 
elementen in het Bestemmingsplan buitengebied worden afgedwongen. 
Met lede ogen zag VVD de verrijzenis van een mega pop-up restaurant 
in ons dierbare Voerendaalse landschap. Goed voor de economie maar 
desastreus voor de flora, fauna en onze leefomgeving. In hoeverre 
overweegt het college vervolg te geven aan mega pop-up events in ons 
nu nog beschermde landschap? In hoeverre waren de kosten van 
vergunning(traject) en handhaving in balans?   

Ten aanzien van deze activiteit (het pop-up restaurant ) 
welke van tijdelijke aard is, worden de effecten op de 
leefomgeving afgewogen in het kader van de 
vergunningverlening (omgevingsvergunning en 
evenementenvergunning).
Ten aanzien van het vervolg zal weer een nieuwe afweging 
plaatsvinden, waarbij de ervaring van dit jaar zal worden 
meegenomen.

Voor de omgevingsvergunning en de 
evenementenvergunning is door de initiatiefnemer leges 
betaald conform de legesverordening. De leges zijn 
bedoeld als afdekking van de kosten van de 
dienstverlening. De inzet van toezicht en handhaving wordt 
niet per casus bijgehouden.

VVD 32 Sociaal Domein Jeugdhulp / risico's 1e bullit "hier bewust mee bezig zijn…." Waaruit moet dat blijken? Hoe wordt dat 
geborgd en hoe wordt dat gemeten?

Inwoners ervaren dat ze op maat worden ondersteund en 
dat er goed naar hun hulpvraag wordt geluisterd. Dit is 
opgenomen als KPI vanaf 2021 en hier wordt naar 
gevraagd in de interviews en in de vragenlijst. Daarnaast 
worden hulpverleners bevraagd tijdens de audit momenten 
op het toepassen van principes als cliënt centraal stellen 
en integraal bekijken van de hulpvraag in de totale context 
van het leven van het gezin. De audit score moet uiteraard 
voldoende zijn, maar belangrijker nog ook 
aanknopingspunten opleveren om dit nog beter te gaan 
doen. Dit zijn voorbeelden van hoe we hier bewust mee 
omgaan en hoe dit geobjectiveerd wordt.

CDA 37 Programma Sociaal domein Knelpunt levering complexe zorg. Is er sprake van een wachtlijst bij 
aanbieders van complexe zorg? Is een van de aanbieders in de regio 
zuid limburg in financiële problemen gekomen?

Dat verschilt heel erg per aanbieder en wat we zien als 
complexe zorg. Voor deze vraag vat ik complexe zorg op 
als gespecialiseerde intensieve klinische hulpverlening. 
Daar waar het deze hulp als  GGZ hulp betreft is er in veel 
gevallen sprake van een wachtlijst, maar niet in alle 
gevallen. Er zijn op dit moment geen signalen bekend van 
aanbieders van gespecialiseerde intensief klinische hulp 
die financiële problemen hebben. 

VVD 39 Volksgezondheid en milieu Trendbreuk gezondheid / specifiek in 2021 "intensivering aanpak kansrijke start" Waaruit moet dat blijken? Hoe 
wordt dat gemeten?

De projectleider en kwartiermaker zijn aangesteld vanuit de 
middelen van de Regio Deal. Zij zullen aan de slag gaan 
met een stevige verankering van Kansrijke Start in 

Parkstad in o.a. jeugdgezondheidszorg en 1e lijns zorg. 
Meting vindt plaats via de reguliere Trendbreuk indicatoren 
die zijn vastgesteld in het regionale gezondheidsbeleid 
2020-2023.

VVD 41 Volksgezondheid milieu Wat gaan we daarvoor doen Hoeveel overlast gevende bedrijven kent de gemeente Voerendaal? 
Hoeveel geld is gemoeid met beheersing cq bestrijding van die overlast? 

In 2020 is een vijftal bedrijven bezocht door medewerkers 
van de Regionale Uitvoeringsdienst (RUD) naar aanleiding 
van meldingen van overlast.
De RUD heeft 45 uur geïnvesteerd in de afhandeling van 
deze klachten, hetgeen neerkomt op een bedrag van € 
3.400,-.



D66 45 Volkshuisvesting, ruimtelijke 
ordening en stedelijke vernieuwing

duurzaamheid Wij hebben eerder deze vraag gesteld. : e-cars: Wat wordt er bedoeld 
met de zin: 'onderdeel van deze pilot is de benodigde uitrol van de 
laadinfrastructuur?'

In het antwoord wordt gesteld dat de laadinfrastructuur los staat van het 
gemeentelijk e-car experiment? 

Dat begrijpen wij, maar in de begroting wordt dit wel in 1 zin met elkaar in 
verband gebracht. vandaar de verwarring. daarnaast wordt hier een 
experiment genoemd? Wordt dan op de pilot met medegebruik door 
burgers gedoeld of op de aanschaf van de e-cars en de bijbehorende 
evaluatie?

Qua status E-car sharing zie antwoord vraag 3.                                                                                                                                                 
De genoemde pilot waar wij op doelen is het medegebruik 
voor inwoners cq medewerkers. Met de uitrol van de 
laadinfrastructuur gekoppeld aan het project Ecars wordt 
EcarSharing bedoelt. Hiermee kunnen naast de 
gemeentelijke medewerkers aanvullend ook bewoners 
gebruik maken van de Ecars. 
De uitrol van de laadinfrastructuur ten behoeve van Ecars 
betreft het uitbreiden van het aantal Elaadpunten in onze 
gemeente. Naar aanleiding van de NAL (nationale 
aanbesteding laadinfrastructuur) heeft Voerendaal 
geparticipeerd in een gezamenlijke aanbesteding door de 
provincies Limburg en Brabant voor de uitvoering van de 
laadinfrastructuur in deze provincies. Vattenfall heeft de 
opdracht verworven voor de aanleg en energielevering 
(uitrol laadinfra). In Q4-2020 worden met Vattenfall 
afspraken gemaakt over de locaties en mogelijke 
uitvoeringsvormen in Voerendaal.

D66 45 Volkshuisvesting, ruimtelijke 
ordening en stedelijke vernieuwing

duurzaamheid Voor wat betreft de e-cars wordt gemeld dat er een evaluatie wordt 
gestart m.b.t. medegebruik door bewoners van de gemeente 
Voerendaal, hoe is dit momenteel vormgegeven en is deze pilot al 
operationeel?

Deze pilot is nog niet opgestart ivm met Covid 19. Het is 
ons inziens nu niet verantwoord om een dergelijk project 
met bewoners op te starten. Getracht wordt om dit begin 
2021 kleinschalig op te starten. De genoemde evaluatie 
schuift vanzelfsprekend ook door.

VVD 45 Duurzaamheid Wat gaan we daarvoor doen Duurzaamheidslesprogramma, omvat dit  lesprogramma ook 
‘consuminderen’?

Het lesprogramma is nog in ontwikkeling en we zullen 
‘consuminderen’ als een aandachtspunt meenemen.

VVD 45 Duurzaamheid Hoeveel Km zijn door de 3 aangeschafte e-cars verduurzaamd sinds de 
ingebruikname September 2019? Wat is de schatting hoeveel Km er met 
de 3 voertuigen verduurzaamd gaan worden in 2021? Hoe vertaald die 
verduurzaming zich terug in de begroting? Hoe vertaald die 
verduurzaming zich terug in Euro,s? 

Ondanks dat het vele Corona gerelateerde thuiswerk het 
gebruik van de e-cars danig heeft beïnvloed, mogen we 
–met wat statistisch rekenwerk- toch concluderen dat de 
pilot succesvol is geweest. Als het gebruik in de eerste 
gebruiksmaanden (vóór Corona) ongehinderd voortgezet 
was, zou het totaal gebruik uitkomen op 30.000 km. Dit 
betreft dus groene (elektrische) kilometers waarvoor geen 
declaratie zou worden ingediend. Zouden we dit 
doorrekenen in geld dan is dit ca. €5.700,-. Zonder Corona 
is het reëel te veronderstellen dat er in 2021 geen 
substantiële afwijkingen zullen zijn qua km gebruik.Kijkend 
naar de feitelijke declaraties is in z’n algemeenheid ook 
vast te stellen dat er in dit kalenderjaar inderdaad relatief 
minder kilometerdeclaraties zijn ingediend dan in 2019. 
Hoe groot de Coronafactor daarin is, is niet vast te stellen. 
Een evaluatie zou derhalve op dit moment weinig zeggen 
over de feitelijke toegevoegde waarde van de e-cars voor 
de organisatie. Het is zuiverder om het gebruik te 
monitoren wanneer straks het Coronavirus -met haar 
beperkende maatregelen- is verdwenen.

VVD 45-
46 

Duurzaamheid Algemeen Er zijn in de afgelopen jaren duurzaamheids investeringen gedaan 
bijvoorbeeld het plaatsen van zonnepanelen op het gemeentehuis. Waar 
kunnen wij in de begroting terugvinden hoeveel Euro door plaatsing van 
de zonnepanelen bespaart is op de energierekening? Ten gunste van 
welk programma worden die bespaarde Euro’s toegekend? 

De zogenaamde 'teruglevering' met betrekking tot de 
zonnepanelen op het gemeentehuis bedraagt € 12.000. Dit 
is reeds (op voorhand) verwerkt in de gemeentelijke 
exploitatiebegroting. Het programma waar deze aan 
worden toegerekend is Bestuur en Ondersteuning met als 
taakveld Overhead.
De daadwerkelijke besparing zal blijken uit de 
jaarafrekening. Met als aandachtspunt dat deze in 2020 
ook beïnvloed wordt door het thuiswerken.



D66 53 Bedrijfsvoering Rechtmatigheidsverantwoording Wetgeving rechtmatigheidsverantwoording: Vanaf het verslagjaar 2021 
moet het college B&W zich richting de gemeenteraad verantwoorden 
t.a.v. rechtmatigheid. Dit heeft impact op de werkzaamheden van het 
college maar ook van de raad en de accountant.                                                                                  
Antwoord:De rechtmatigheidsverantwoording betreft het expliciteren van 
de verantwoordelijkheidsstelling van het college met betrekking tot 
rechtmatigheid. De rol van de raad verandert in deze zin niet. De rol van 
de accountant verandert in die zin dat ze de verklaring van het college 
zullen gaan toetsen en niet de rechtmatigheid an sich in de jaarrekening.
2e vraag De raad bepaalt toch de grens waarboven afwijkingen in de 
verantwoording moeten worden opgenomen?

De gemeenteraad zal in het najaar van 2021 een 
controleprotocol vaststellen, net als in voorgaande jaren. 
Daarin stelt de raad het normenkader vast en bepaalt hij de 
grenzen waarbinnen het college de rechtmatigheid moet 
bewaken.  Dat (normenkader) zal niet anders zijn dan het 
kader dat nu aan de accountant wordt meegegeven. Het 
college is bij de verantwoording aan dezelfde wet-en 
regelgeving gehouden. De rol van de gemeenteraad 
veranderd dus niet.

CDA 55 55 Pag. 55 moet pag. 58 zijn. Vraag wordt niet beantwoord. In de begroting 
staat “met daarbij zichtbare mutaties ten tijde van controles door BsGW”. 
Antwoord: “geen grote aantallen”.  Wat is nu juist? Zichtbare mutaties of 
geen grote aantallen?

Hiermee hebben wij aan willen geven, dat het uitvoeren 
van controles tot gevolg heeft dat men een hond aanmeldt, 
wat wellicht anders later of niet zou zijn gebeurd. Het gaat 
niet om grote aantallen; in zijn geheel blijft het aantal 
nagenoeg gelijk. 
Er zijn dus geen significante stijgingen in aantallen honden 
(aanmeldingen veelal ten tijde van uitgevoerde controles; 
afmeldingen meer gespreid over het jaar).

VVD 55 Grondbeleid Grondexploitaties Ex marskramer en het naastgelegen cafepand zijn niet benoemd. Geeft 
het college hiermee aan dat er geen nieuwe ontwikkelingen gaande zijn 
wat betreft ontwikkeling kerkplein? 

De panden hadden inderdaad voor de volledigheid 
benoemd kunnen worden. Op dit moment verkent het 
college mogelijke richtingen voor een herontwikkeling van 
de panden Kerkplein 54-56. De financiële consequenties 
zijn nog niet bekend.

VVD 58 Lokale heffingen Toeristenbelasting ‘De verwachting is dat de trend doorzet’ (het aantal overnachtingen) 
Waarom maakt het college geen pas op de plaats maar neemt het een  
financieel schot voor de boeg wetende dat door toedoen van de 
richtlijnen genomen door toedoen van het Covid een terugloop van het 
aantal toeristenbewegingen te verwachten is? 

Het effect van de Covid-19 pandemie op de toeristische 
overnachtingen is niet goed in te schatten. In bepaalde 
segmenten van verblijf (b.v. hotels) blijven de 
overnachtingen op dit moment achter, maar in andere 
segmenten van verblijf (b.v. campings) is dat naar 
verwachting niet het geval. 

VVD 59 Afvalstoffenheffing Hoe beter de scheiding van het afval hoe hoger de kosten van de GR 
Rd4 worden. De Rd4 begint langzaam op een instituut te lijken alwaar de 
gemeenten geen grip meer op hebben. Wat is de verwachting hoe hoog 
de kosten voor gemeente, en inwoners oplopen tot 2024? 

Het klopt dat ondanks een betere afvalscheiding de kosten 
voor afval toch toenemen. Dit is in zijn algemeenheid een 
gevolg van externe factoren, waarop Rd4 en gemeenten 
weinig grip hebben. Je moet hier denken aan invoering van 
verbrandings/milieuheffingen door het Rijk, stijgende 
kosten voor de verwerking van afvalstromen en een 
stijgend prijspeil in zijn algemeenheid. Andere zijde van 
deze vraag is, dat wanneer niet fors op afvalscheiding zou 
worden ingezet, de kostenstijging voor de afvalinzameling 
en –verwerking nog hoger zou uitvallen (dus feitelijk is er 
sprake van “minder-meer”). Momenteel wordt door de Rd4, 
in samenwerking met de gemeenten, een nieuw 
Afvalbeheersplan voor de komende jaren opgesteld. Dit 
onderwerp, stijgende kosten en een stijgende 
afvalstoffenheffing, in relatie met de afvalinzameling en 
afvalscheiding, zullen belangrijke onderwerpen voor het 
nieuwe Afvalbeheerplan zijn.

CDA 61 61 Vraag over legesopbrengsten OCK is niet beantwoord. Incidentele legesopbrengsten (welke naar begrotingsjaar 
en omvang onzeker zijn) worden niet in de begroting 
opgenomen.  

CDA 64 64 Rd4. Hiermee bedoel ik niet de ene euro uit de tabel, maar verwijs ik 
naar pag. 58 van de begroting , waarin staat aangegeven dat de vast 
kosten voor Rd4 jaarlijks stijgen. In 2021 van €166,50 naar € 178,01 ( 
6,9%). Zal voor de volgende jaren niet anders zijn. Niet in de begroting 
verwerkt voor de jaren na 2021.

Op pagina 58 staat nergens aangegeven dat de vaste 
kosten van RD4 jaarlijks stijgen. Het vaste tarief wordt 
jaarlijks vastgesteld aan de hand van de begroting van 
RD4.



CDA 80 80 Vaststellen OZB op basis van gebruiksoppervlak. Antwoord: Deze vraag 
is doorgeleid naar BsGW. Stand van zaken? OZB is een belangrijke 
inkomstenbron.

Het waarderen van WOZ-waarde op basis van m2 ipv m3 
is per 2022 verplicht. Bij gemeentes die al klaar zijn met 
aanlevering van de daarvoor benodigde gegevens kan 
deze nieuwe waarderingssystematiek al eerder ingaan. In 
Voerendaal is dat het geval en wordt er dus vanaf 2021 
met m2 gewerkt. De verandering van 
waarderingsgrondslag van m3 naar m2 heeft geen invloed 
op de WOZ-waarde. De WOZ-waarde is en blijft 
afhankelijk van de verkoopwaarde van gelijkwaardige 
panden en/of modelmatige waardebepaling. Daarnaast zijn 
(natuurlijk) tussentijdse aanpassingen/veranderingen aan 
het pand van invloed op de waarde. Net zoals vroeger 
geen sprake was van een vaste m3 prijs is er ook nu geen 
sprake van een vaste m2 prijs. Er is dan ook geen sprake 
van lastenverzwaring door het veranderen van de 
waarderingsgrondslag. Vorenstaande houdt in dat er dan 
ook geen aanleiding zal zijn voor meer WOZ-bezwaren.

VA 102 Paragraaf Open Club Klimmen Eis voor provinciale subsidie bij het project OCK was het toevoegen van 
woningbouw. Hoe staat het hiermee? Kunt u ons meer informatie geven 
over de geplande woningbouw in het project OCK?

Op dit moment is nog geen informatie hierover. In de 
Europese aanbesteding van het integrale ontwerpteam 
hebben wij de inschrijvers gevraagd een ontwerpvisie te 
geven voor het gehele programma in het plangebied OCK 
(multifunctioneel gebouw, buitenruimte, woningen). Medio 
november zal de definitieve gunning plaatsvinden. Daarna 
zullen we, op basis van de stedenbouwkundige en 
landschappelijke inpassing en de overige randvoorwaarden 
(woonbehoefte, beleidskaders) komen tot een voorstel voor 
een woningbouwprogramma dat ook met uw raad gedeeld 
zal worden.

VA 102 Paragraaf Open Club Klimmen Waar gaan de woningen komen? Graag ontvangen we de 
schetsontwerpen. Hoeveel woningen zijn er op dit moment gepland? 
Welk type woningen wil men hier realiseren? Wat gaat dit kosten?

Op dit moment is nog geen informatie hierover. In de 
Europese aanbesteding van het integrale ontwerpteam 
hebben wij de inschrijvers gevraagd een ontwerpvisie te 
geven voor het gehele programma in het plangebied OCK 
(multifunctioneel gebouw, buitenruimte, woningen). Medio 
november zal de definitieve gunning plaatsvinden. Daarna 
zullen we, op basis van de stedenbouwkundige en 
landschappelijke inpassing en de overige randvoorwaarden 
(woonbehoefte, beleidskaders) komen tot een voorstel voor 
een woningbouwprogramma dat ook met uw raad gedeeld 
zal worden. Er zijn dus nog geen aantallen bekend. Er zijn 
geen schetsontwerpen. De typologie is nog niet bekend. 
Kosten en opbrengsten zijn ook nog niet bekend. 
Randvoorwaarde is - conform raadsvoorstel 4 juni 2020 - 
dat de opbrengsten na afdracht aan het sloopfonds 
minimaal € 350.000,- bedragen.

VVD 104 Open Club Klimmen Beheer en exploitatie Hoe wordt geborgd dat er voldoende gekwalificeerde vrijwilligers zijn? 
Aan welke "functie-eisen" moeten deze gekwalificeerde vrijwilligers 
voldoen?

Parallel aan het ontwerpproces gaat een werkgroep beheer 
& exploitatie aan de slag om de exploitatie van OCK vorm 
te geven, daar is nog voldoende tijd voor tot aan de 
oplevering van het gebouw. De inzet van vrijwilligers zal 
een onderdeel zijn van deze uitwerking.



VVD 105 OCK Financieel U schetst dat ná besluitvorming door de raad de economische 
ontwikkelingen in een stroomversnelling zijn geraakt! (Met alle gevolgen 
van dien)  In de programmabegroting van 2019 en 2020  schets u op 
enkele woorden na precies hetzelfde, hetgeen realistisch  betekent dat 
de stroomversnelling door economische omstandigheden  voor 
besluitvorming door de raad reeds gaande was. De nadelige financiële 
consequenties op de begroting van 2019 zijn ondertussen bekend. Met 
de kennis van de afgelopen boekingsjaren in gedachte,  hoog schat u het 
risico van een miljoenen tekort in voor de begroting van 2021?   

Voor u ligt de begroting 2021 en de meerjarenraming 2022-
2024. Op basis hiervan kunt u zien dat gemeente 
Voerendaal financieel gezond is.

VVD 105 Beheer en exploitatie Welke financiële reden? In welke order van grootte? En aan hóeveel 
voldoende gekwalificeerde vrijwilligers? moet de VVD denken om het 
beheer en exploitatie te doen slagen? 

Net zoals bij de exploitatie van ’t Wouves, het Kunderhoes 
en MFC Ubachsberg is de insteek voor de exploitatie van 
de OCK dat een beheersstichting zal worden gevormd. Stel 
dat er geen vrijwilligers zouden zijn voor (bestuurs)taken 
van deze Beheerstichting en alles door betaalde 
professionele krachten moet worden ingevuld, dan heeft 
dat zeer grote consequenties voor de exploitatie, dat is 
bedoeld met de term “financiele redenen”. 

VVD 105 Graag hoort de VVD uw definitie van ‘voldoende gekwalificeerde 
vrijwilligers’ voor bestuurstaken en beheerorganisatie.  

Parallel aan het ontwerpproces gaat een werkgroep beheer 
& exploitatie aan de slag om de exploitatie van OCK vorm 
te geven, daar is nog voldoende tijd voor totaan de 
oplevering van het gebouw. De inzet van vrijwilligers zal 
een onderdeel zijn van deze uitwerking.

VA 111 Financiële begroting Voetbalvelden, vraag 1ste termijn: Wat 
voor gevolgen heeft dit voor de 
verenigingen? Antwoord 1ste termijn: Door 
een wijziging in het btw-systematiek zijn de 
overeenkomsten met de voetbalclubs in 
onderling overleg aangepast.

Wat voor gevolgen heeft deze wijziging in de btw-systematiek voor de 
betreffende voetbalclubs? Aub nader toelichten. Tot en met 2018 was het ter beschikkingstelling stellen van 

voetbalvelden een btw belaste prestatie met als voordeel 
dat wij de investeringsbtw konden terugvragen. Wel 
moesten de voetbalclubs een (met 6% btw belaste) huur 
betalen. Deze extra kostenpost voor de clubs werd 
gecompenseerd door de contractuele afspraak dat zij voor 
een nagenoeg gelijk bedrag klein onderhoud aan de 
gemeente in rekening brachten. Vanaf 2019 was de btw 
belaste verhuur niet meer mogelijk omdat het sportbesluit 
niet meer van toepassing was. 

VA 120 Financiële begroting Voorzieningen: Vervanging sporttoestellen 
gymzalen

Deze voorziening kent een negatief saldo van €17.000,-. Kunt u dit nader 
toelichten? Kan een voorziening negatief zijn?

De voorziening is gevormd voor verplichtingen waarvan de 
omvang nog onzeker is, maar wel redelijkerwijs ingeschat 
kan worden. Alsook voor het afdekken middels 
kostenegalisatie van uitgaven. Een tijdelijke negatieve 
stand van een voorziening is alleen toegestaan, indien er 
een duidelijke meerjarige planning van de voeding en 
besteding aan ten grondslag ligt. Op pagina 139 kunt u zien 
dat deze voorziening vanaf 2023 weer positief is. 

VA 123 Financiële begroting Ontwikkeling school van Ransdaal Bepaling hoogte investeringskrediet. Welke begrotingsposten zijn 
gebruikt voor het inschatten en wat zijn de bedragen per begrotingspost? 
Is er in deze begroting, naast dit investeringskrediet van €500.000,- nog 
meer geld als krediet voor de ontwikkeling van de school in Ransdaal 
opgenomen? Zo ja, waar kunnen we dit terugvinden en wat is het 
bedrag?

Aan de initiatiefgroep zijn de financiële randvoorwaarden 
meegegeven. Zij gaan aan de slag en in een 2-wekelijkse 
stuurgroep houden wij intensief contact opdat wij de raad 
een plan kunnen presenteren binnen de gestelde kaders. 
Naast het investeringskrediet zijn er, indien 
Ransdalerstraat 64 bij de planvorming wordt betrokken, 
vanuit het MOP nog middelen beschikbaar. (ca. 250.000 
euro). Zie Raadsbesluit 1 oktober 2020.



VA 123 Financiële begroting Herontwikkeling locatie gymzaal/school 
Ubachsberg

Op de vraag inzake bepaling van de hoogte van het investeringskrediet 
ad. € 1.700.000,-- is geen antwoord gegeven. De vraag staat los van het 
feit of dit effect heeft op de huidige begroting. Het wordt opgevoerd als 
investeringskrediet voor 2022. Concreet; van welke onderdelen (posten) 
bent u uitgegaan en welke bedragen denkt u grofweg nodig te hebben 
per post. Kunt u aangeven welk bedrag bedoeld is voor (her)ontwikkeling 
van de school en welk bedrag is bedoeld voor (her)ontwikkeling van de 
locatie van de voormalige gymzaal? Kunt u de beoogde (her)ontwikkeling 
van de locatie van de voormalige gymzaal nader toelichten?

Bij dit investeringskrediet is uitgegaan van een 
gebiedsontwikkeling van de totale schoollocatie en 
voormalige gymzaal. Daarbij is uitgegaan van kengetallen. 
Kosten en opbrengsten zijn globaal berekend aan de hand 
van deze kengetallen. Een splitsing zoals nu gevraagd is 
nog niet te geven. Dat moet de planuitwerking nader 
uitwijzen.

VA 123 Algemeen Investering t.b.v. verkeerstromenonderzoek. A. Betreft het hier 3 
onderzoeken omdat er sprake is van 3 x € 100.000,00? B. Ligt er een 
uitgebrachte offerte als onderbouwing voor de hoogte? Zo niet, waarop is 
dit bedrag gebaseerd?

A:  bedragen betreffen de investeringen voor aanpassingen 
in de openbare ruimte die volgen uit het 
verkeersstromenonderzoek

B: Nee; de maatregelen moeten nog worden bepaald. De 
opgenomen bedragen zijn globale inschattingen van de 
benodigde investeringen, waarbij er rekening mee wordt 
gehouden dat de maatregelen zoveel mogelijk worden 
gecombineerd met andere ingrepen in de openbare ruimte.

VA 124 Financiële begroting Volgens raadsbesluiten is €13.676.074,-- 
gevoteerd voor het project OCK. OCK 
bedragen in deze tabel opgeteld 
€11.337.577. Een verschil van €2.338.497.

Kunt u ons aangeven hoe het kan dat hier een verschil in zit en waaruit 
dit verschil is opgebouwd?

In de tabel is de realisatie van de voetbalvelden (afgerond 
€ 1.640.000) niet meer opgenomen (deze zijn inmiddels 
gerealiseerd). Daarnaast is het afboeken van bestaande 
boekwaarden (afgerond 
€ 540.000) en sloopkosten bestaande bebouwing (€ 
160.000) eveneens niet opgenomen in de tabel. De 
hiervoor genoemde bedragen (in totaal afgerond 
€ 2.340.000) zijn wel onderdeel van de totale 
kredietraming.


